
Vážená paní, vážený pane,

obracím se na Vás v souvislosti s žádostí o aktivní a rychlé řešení dlouhodobě nepříznivé hlukové zátěže
v okolí  brněnské křižovatky ulic  Poříčí  a Heršpická, tj.  křížení  komunikace I/52 a I/42 v Brně (č.  uzlu
2434A015) a podél přiléhajících dotčených komunikací.

Tato křižovatka, ležící na velkém městském okruhu v centru Brna, která protíná a spojuje dvě velmi
frekventované komunikace I/52 a  I/42,  kde denně projede několik  desítek  tisíc  osobních  i  nákladních
automobilů, je považována za jednu z nejvýznamnější a nejzatíženější ve městě Brně s velkou, zejména
denní intenzitou dopravy, která nadměrným hlukem právě ze silniční dopravy významně zhoršuje kvalitu
života osob, které tráví čas, pracují nebo bydlí v blízkosti této křižovatky. V těsné blízkosti této křižovatky
se nachází park, který navštěvují lidé a tráví zde volný čas a také zde jsou bytové domy (BD Křídlovická

č.or. 54, 56, 58, 60, 62, 64 a 66 a BD Křídlovická č. or. 70, 72, 74 a 76), ve kterých žije velké množství
obyvatel. Všichni tito lidé jsou prakticky neustálým hlukem z dopravy nadměrně zatěžováni, zejména pak ti,
kteří bydlí v dotčených bytových domech.

Je známo, že nadměrný hluk z dopravního provozu lze považovat ze velmi škodlivý a v řadě případů
může nepříznivě ovlivňovat zdravotní stav člověka a způsobovat různé zdravotní problémy.

V tomto konkrétním případě lze zcela důvodně dovozovat, že hluk, který způsobuje intenzivní doprava
v blízkosti předmětné křižovatky a dotčených komunikací, překračuje závazné hygienické limity hluku.

V dané věci se obracím na Krajskou hygienickou stanici, jakožto správní úřad kompetentní k ochraně
veřejného zdraví, který je zároveň povinen kontrolovat, zda nejsou překračovány hlukové limity. Chtěl bych
Vás proto v souladu se zák.  č.  106/1999 Sb.,  o svobodném přístupu k informacím, požádat o sdělení
informací, zda bylo v popisované lokalitě prováděno měření hluku, popř. kde přesně a kdy bylo měření
realizováno, jaké hodnoty byly naměřeny, zda byla přijatá nějaká opatření a zda se od této doby nějak
změnily  podmínky,  které  by  mohly  mít  vliv  na  hodnoty  hluku.  V  případě,  že  takové  měření  hluku
realizováno nebylo, žádám o sdělení, zda je takové měření v dohledné době plánováno, popř. kdy a kde
přesně bude měření realizováno. Za předpokladu, že takové měření není plánované, dávám tímto podnět
k realizaci měření hluku v předmětné lokalitě a žádám o následné vyrozumění o výsledcích měření a o
dalším postupu či přijetých opatření. Jsem přesvědčen o tom, že takový podnět je zcela legitimní ve smyslu
ochrany veřejného zdraví.

Je zcela zřejmé, že zásadně omezovat dopravu na takto důležité dopravní tepně je velmi náročné, avšak
jsem přesvědčen o tom, že by bylo vhodné a konstrukčně možné vybudování protihlukového opatření -
protihlukových  stěn  podél  parku  kolem  ulic  Poříčí  a  Nové  sady  (viz  přiložená  schématická  mapa).
Takováto protihluková stěna, která by svou konstrukcí a vzhledem nijak nenarušovala krajinný ráz prostředí
a pro kterou je v daném místě dostatek prostoru, by výrazně snížila hluk v daném místě a měla by zásadní
pozitivní vliv na zlepšení kvality života obyvatel lokality.

Předem vám děkuji za brzkou odpověď, kterou budu očekávat.

S pozdravem 
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